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Revisjonikomisjoni akt iihinemislepingu hinnangus viiljatoodud ettepanekute tiiitmise
kontroll

Vastavalt revisjonikomisjoni 2019.a t<i<iplaanile viis komisjon ajavahemikul 19.12
15.0l.2020liibi revisjoni, mille raames kontrolliti revisjonikomisjoni poolt 2018. a teostatud
iihinemi sl epingu kontrolli raames vdlj a toodud ettepanekute tiiitmi st.

Uhinemislepingu tiiitmise hinnangus t6i revisjonikomisjon viilja probleemkohad ning tegi
vallavalitsusele ettepanekud iihinemislepingu tditmiseks v6i vajadusel ka muutmiseks, et viia
leping koosk6lla tegeliku olukorraga.

30.05.20I9.a vallavolikogu otsusega nr 189 muudeti tihinemislepingut ning tunnistati
kehtetuks maavara kaevandamise ressursi rahade kasutamise kokkulepitud printsiip (p 6.1a)
ning piirkonnaiilese mdjuga strateegiliste objektide arendamise kokkulepe (p 8.4), muudeti
investeeringute tegemise kokkulepet (p 8,2), viidi sisse muudatused investeeringukavas
(iihinemislepingu lisa nr 3), ning tehti muudatused kvaliteetse hariduse tagamise (p 7 .1.1), vee
hinna htivitamise (p 7.4.2) osas.

Vdrdsetel alustel sotsiaalteenuste kdttesaadavuse osas tdpsustas vallavalitsus, et sotsiaaltoo on
iiles ehitatud juhtumip6histel alustel ning sotsiaalteenuste mddramisel tuginetakse
sotsiaalhoolekande seaduses sdtestatule. Valla sotsiaaltdcitajad teevad abivajaduse
objektiivseks hindamiseks kodukiilastusi. Abi vajavate isikutega, nende pereliikmetega ja
ldhedastega suheldakse isikup6hiselt. Vallavalitsuse eesmdrk on vdhendada inimeste vajadust
vallamajja v6i teenuskeskusesse tulemiseks, teenus tagatakse inimesele sobivaimail moel.
Sotsiaalvaldkonna avalduste vastuv6tt on korraldatud nii, et vajadusel v6tab ja aitab abivajajat
avalduse esitamisel ja tditmisel vallavalitsuse teise valdkonna tootaja. Avaldusi saab esitada ka
elektrooniliselt valla kodulehel, e-posti, v6i posti teel,

Piirkondlike kogukondade moodustamiseks ja kiilavanemate valimiseks tegi
revisjonikomisjon ettepaneku valla eri piirkondades rahvakoosolekute korraldamiseks, mille
raames tutr,ustatakse kogukondade rolli, eesmdrki ja tiihtsust ning saar,utatavate kokkulepete
alusel tootatakse v?ilja nii ktilavanemate statuut kui ka valla kogukonna statuut.

20lS.adetsembrikuu valla ajalehes avalikustas vallavalitsus iilevaate kogukonna olemusest ja
kutsus elanikke riles andma oma panus kogukondade moodustamiseks, kuid uute kogukondade
moodustamiseks ettepanekuid ei tulnud. Revisjonikomisjon n6ustub vallavalitsuse
seisukohaga, et kogukonnakogud moodustuvad kogukonna enda initsiatiivil, mitte
vallavalitsuse v6i vallavolikogu miiiiramisel.

Piirkondlikud kogukonnad toimivad seal, kus on aktiivseid eestvedajaid (Iisaku, Kauksi,
Kurtna, Kuru, Miietaguse, Oonume, Pagari, Puhatu, Uusktila, Vasknarva).



Vallavalitsus iihines rahvusvahelise programmiga ,,Act I-ocal", kuhu on kaasatud huvitatud
isikud, seltsid ja mittetulundustihingud valla erinevatest piirkondadest. Programmi raames
korraldatakse kogukondade eestvedajatele koolitusi inimeste kaasamiseks, motiveerimiseks,
arengute kavandamiseks. Vallavalitsus loodab, et,,Act Local" projektis osalemine aitab kaasa
piirkonnakogude moodustamisele ja nende jiirjepidevale toimimisele.

Uhistranspordi korraldusega valla territooriumil on vallavalitsus tegelenud jiirjepidevalt ning
paremate lahenduste leidmiseks koost<icid iihistranspordikeskusega jiitkatakse. Ida-Viru
Uhistranspordikeskusele on tehtud omapoolseid ettepanekuid uute liinide avamiseks, mis
hdlbustaksid vallakodanike liikumist vallamaja ja teenuskeskuste vahel. IVOTK liinivedude
hange ebadnnestus ning lepingud selleks s6lmib maanteeamet, kes uutes liinivoelepingutes
Alutaguse Vallavalitsuse ettepanekuid ei aktsepteerinud. Sellest tulenevalt ei paranenud20Ig.a
iihistranspordiga vallakeskusesse s6itmine.

Vallavalitsus on korraldanud lisaks maakondlikule iihistranspordile vallasiseseid liine
6pilasveoks, I kord nitdalas Vasknarva-Alaj6e piirkonna elanike Iisakust tagasis6idu ning iga
kolmapdevase Vasavere-J6hvi-Vasavere liini. Lisaks kiiivad liibiriiiikimised kahe uue
vallasisese liini kiiivitamiseks.

Revisjonikomisjon on arvamusel, et iihinemislepingu t?iitmine on olulisel miiiiral paranenud.
Lepingusse on sisse viidud vajalikud muudatused, vallavalitsus tegeleb probleemkohtade
parandamisega ja v6imaluste leidmisega nii vallakodanike kaasamiseks valitsemisesse,
iihistranspordiga liikumise v6imaluste leidmise kui ka abivajajate abistamise osas.
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